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Hinda rneOi Se
Õppeinfosüsteem ehk 
lühendatult ÕIS on iga 
tudengi jaoks lahutamatu 
õpingute osa. Ülikoolid on 
selle arendamisse erinevalt 
panustanud ning sellest 
lähtuvalt on ka tulemused.
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Kas ka Sina 
suitsetad EBSi ees?

Me kõik oleme oma pahede otjad ja meil on õigus 
elada oma tahtmist mööda, kuid kui meie n-ö 
vabadus rikub teiste inimeste vabadusi, siis on 
ekslikuks argumendiks lause: „Me võime teha, 
mida tahame". Inglise keeles võiks selle tabavalt 
kokku võtta ühe vana aforismiga: One man's meat 

is another man's poison.
Lugu jätkub lk 5

Juba teist aas
tat alustab 
oma tegevust 
gümnasistidele ja 
eelkõige just abitu 
rientidele mõeldud Junior 
Management ScooL Eelmisel aastal 
osutus JMS väga edukaks, mistõttu 
on sellel aastal lisandunud ka uued 
kursused.

Loe lk 3

Lemmik asi?
Tudengileht alustab 

uue ru b r iig ig a , 
milleks on „ Lemmik 
asi". Tegu on rub

riigiga, mis püüab 
välja selgitada ebsikate 

lemmikasju, on selleks siis auto
mark, söök, muusikastiil või midagi 
muud. Seekordseks n-ö lemmik
asjaks on ajastu ehk milline 
periood elamiseks ebsikatele enim 
meeldiks.
___________  Loe lk 4

Tahad minna väiis- 
maaie õppima?
EBSis toimus 
Study Abroad 
Evening, kus 
räägiti välis
maal õppimise 
võim alustest ja 
ettevalmistustest, mis 
selleks tegema peab, et 
saada vahetusüliõpilaseks. Sõna 
said ka EBSi ERASMUS tudengid, 
kes oma kogemusi kuulajatega 
jagasid.

______________ Loe lk 8

Miiieks muüe iD- 
kaart?

Sageli tekib 
küsimus, et 

milleks on mulle 
üldse vaja ID- 

. kaarti, mida ma 
sellega teha saan 

peale selle, et ostutehingu 
sooritamisel oma isikut tõendada. 
Tudengileht vestleski Koda
kondsus- ja Migratsiooniameti 
avalike suhete osakonna nõuniku 
Piret Aroga ja Riigi Infosüsteemide 
A re n d u s k e s k u s e  kom m u- 
nikatsioonijuhi Rica Semjonovaga, 
et välja selgitada ID-kaarti laialdasi 
kasutamisvõimalusi ja jagab 
saadud teadmisi nüüd ka oma 
lugejaga.

Loe lk 10

20. oktoobril toimus Von Krahlis ebsikate 
Welcome Party. Need, kes kohal ei olnud

võtke teadmiseks, et jah... see 
oli see sama Casablanca 
pidu. Kus te olite?! 
Kohal oli umbes 200 
inimest... aga kui palju 
käib EBSis inimesi?!? 
A ga  o l gu. . .  ärge  

põdege, teen teile 
lühikese ülevaate 
sellest, millest te 
ilmajäite!

- -.if.
Lugu jätkub lk H



Peatoimetaja 
veerg
Traditsiooniline 
heategude aeg 
läheneb...

K o h a l i k u d  
v a l im is e d  on 
selleks korraks 
läbi ning koalit- 
s i o o n i d o n  
m o o d u s ta tu d . 
Kaubanduskes
kustest on ostu- 
ra llid , hu llu d  
päevad ja  muu 
suur krabamine 
ja  to rm ijo o k s  
kõikvõim alikele 
mõttetutele vidi- 
n a te le  lõ p p e 
nud. On justkui 
v a i k u s  e n n e  
tormi...

L ä h e n e m a s  
on jõuluhullus, 
mis viimsegi aru 
röövib. Juba on 

kaubamajade laoruumidest jõulunänn 
välja toodud ja riiulitele asetatud. Mina 
liigun neist m ööda teatud veidra 
tundega südames, sest ei suuda praegu 
mõelda kuusepuule, kuhu seda kulda- 
karda riputada saab. Tean, et varsti, 
väga varsti läheb tõeliseks hullumajaks 
ja kardan seda perioodi pisut, sest 
inimesed kaotaksid siis justkui aru ja 
tormaksid lihtsalt ringi, teadmata isegi 
enda tõmblemise eesmärki.

EBS Tudengilehe casablancalik meeskond: (vasakult) Helen Koht, Sandra Kuusik, peatoimetaja Sirli Kalbus, 
Olga Koptšuk, Triin Rebane, (teine rida vasakult) Tuuli Stewart, Daniil Melnik ja Kadri Urbalu

Mina soovitan teil enne jõuluhullust 
ja  detsembrikuist eksamisessiooni aeg 
maha võtta ja  pilguke iseenesesse heita. 
M õelge järele, tegelikult on elus ka teisi 
olulisemaid väärtusi... tänaval saadud 
juhuslik naeratus, ema toetav sõna, et 
saad koolis hakkama või kallistus kõige 
kallimalt...

Sellised perekondlikud väärtused ei 
ole aga kõ ig ile  in im estele kätte
saadavad ning kui teile on, siis järelikult 
olete õnnelik inimene ning peaks 
oskama ka seda hinnata.

Toomaks ka m itte nii õnnelike 
inimeste nägudele naeratusi, külastab 
EBSi Üliõpilasesindus detsembrikuus 
üht lastekodu, et viia sealsetele lastele 
kingitusi ja  vajaminevaid asju. Sinagi 
saad panna kellegi naeratama, kui tood 
enne 4. detsembrit oma kingi ruumi 
204, kust see edasi liigub, et sealsetele 
lastele sära silmadesse tuua.

Usun endiselt siiralt, et aidates teisi 
aitad ka iseennast.

Sirli Kalbus
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Summary
Welcome Party!

On the 20th of October there was an EBS 
Welcome Party in the Von Krahli Club. It was a 
styleparty and almost everyone was dressed in 
the Casablanca-style. The interior and the 
atmosphere were very elegant and glamorous. 
Our DJ was Marju Kuut and our good mood was 
held up by a saxophone-player. In the party we 
elected the most stylish girl and the classiest boy 
- Siiri Paas and Janno Sild. In conclusion the 
party was a big success! O Many thanks to the 
organizers and to the participants also. O

The pictures that were taken in the 
Casablanca Styleparty are seen in eb-sfkas. eb& ee

Harmfulness of 
Smoking

Smoking or using other tobacco products 
under the age of 18 is against the Estonian law. It 
is likewise illegal to smoke in gymnasium or its 
circumscribed areas. This provision also applies 
to EBS Gymnasium. If we examine what the law 
says about smoking in universities we would 
find that smoking is allowed but there should be 
special rooms or labelled areas outside the 
university for smokers. As for EBS we should 
remember that there are two organisations 
under the same roof, university of EBS and EBS 
Gymnasium. Even though the situation may 
seem confusing and controversial, the law 
protects adolescents and smoking in front of 
EBS is forbidden. The ones who violate the law 
will be punished by authorities.

Who are we?
Tudengileht starts with a new column 

which will peak into the souls and minds of 
our students with a purpose to get to know us 
better, and then we can put together a profile 
of an "average student of EBS".
The first question was: Which is/was your 
favorite era?

The majority of students are pleased to live at 
the moment in present times. But some female 
students were sad that they did not live in 
Victorian times, wearing aristocratic gowns. 
Several people want to live in the future, mainly 
out of curiosity of what becomes of our world. 
But at least one student of EBS wanted to be 
THE ape who came down the tree.

mailto:tudengileht@ebs.ee
http://tudengileht.ebs.ee


EBS

EBSis aiustab taas 
Junior Management 
Schoo)

sistidele võimalust neid huvi
tavate valdkondadega lähemat 
tutvust teha ning ka ehtsat 
tudengielu proovida.

Kuna eelmisel aastal edukalt 
käivitunud projektiga olid rahul 
kõik osapooled - nii õpilased, 
õppejõud kui korraldajad - pakub 
Jumor Management School sel 
aastal veelgi enam kursuseid. 
Lisandunud on näiteks Ette
võtlus - praktiline lähenemine 
juhtim isele" ning „Inimese 
konkurentsivõime".

Esimesed kursused algavad 
juba novembris, kursustega saab 
tutvuda ning lähemat infot leiab 
www.ebs.ee.

Juba teist aastat järjest 
aiustab EBSis gümnasistideie ja 
eeikõige just abiturientideie 
mõeidud EBS 
/Manage/nen? Sc/?oo/.

Jumor Management School sai 
alguse eelmisel aastal, mil Eesti 
keskkooliõpilaste hulgas läbi 
viidud uuringust selgus, et 
noortel pole õigupoolest mingeid 
erilisi võimalusi enne ülikooli 
astumist oma tulevase valitud 
erialaga tutvuda. Kuna EBSis 
õpetatavad erialad on noorte 
hulgas vägagi populaarsed, 
otsustas ülikool pakkuda gümna-

EBSi Kammerkoori! 
iimus piaat

mus veelgi märkimisväärsem, 
sest tegu oli ka Kammerkoori 
plaadiesitluskontserdiga. Nüüd
sest on siis EBSi Kammerkoori 
näol tegemist ühega neist vähes
test kõrgkooli kooridest, kellel on 
ette näidata päris oma plaat.

Kontsert ise oli väga meeldiv 
ja mõjus turgutavalt ning sisen
das positiivset energiat. Alati on 
hea teada, et leidub inimesi, kes 
oma vabast ajast midagi niisama 
ilusat teha tahavad ja viitsivad. 
Suur tänu teile EBS Kammerkoor, 
et olemas olete.

Sirli Kalbus
smZL%caZbus@ebs.ee

1. novembril toimus Must
peade Majas EBSi Kammerkoori 
traditsiooniline tänukontsert 
EBSi töötajatele ning õppejõudu
dele, kuid sellel aastal oli sünd-

EBSi Kammerkoor esitlemas oma esimest CD-plaati 
Mustepeade Majas

Erakonnad vs üiiõpüased, 
erakooiid ja ettevõtius

Karin Laurima, BBL-2
karm.Zau7ima@ebs.ee

6. oktoobril toimus EBSi aulas 
erakondade esindajate vaheline 
avatud debatt „Erakonnad vs 
üliõpilased, erakoolid ja ette
võtlus", millest võtsid osa Sven 
Mikser Sotsiaaldemokraatlikust 
Erakonnast, Liisa Pakosta Isa
maaliidust, Olav Aarna Res Publi- 
cast, Taavi Rõivas Reformiera
konnast ja Robert Lepikson

Rahvaliidust. Debatti modereeris 
Eesti Üliõpilaskondade Liidu 
juhatuse esimees Allan Selirand.

Debatil käsitleti erinevaid 
küsimusi, mis tudengile olulised. 
Näiteks, kas Tallinna linn peaks 
toetama erakõrgkoole või kuidas 
parandada tudengi Õpitingimusi. 
Ühiselt leiti, et erakõrgkoole 
rahastama ei peaks, kuid 
Sotsiaaldemokraatide esindaja 
Sven Mikser selgitas, et mida 
rohkem investeeritakse linna 
arengusse, seda rohkem tuleks 
raha ja seda rohkem saaks ära 
teha, ka tudengeid silmas 
pidades.

Reformierakonna esindaja 
Taavi Rõivas leidis, et Tallinna

linna ülesandeks on meeldivaks 
teha kõik see, mis jääb kooli
seinte vahelt välja. Et oleks vaba 
aja vee tm ise  võ im a lu s i, 
jooksuradu ja tudengitele 
suunatud üritusi. Res Publica 
lisas sellele soovi, et Tallinna 
Tudengimaja valmiks ja et tekiks 
juurde rulluisuradu.

Mis puudutas arvamust 
debatist üldiselt, siis Rahvaliidu 
esindaja Robert Lepikson leidis, 
et tegemist oli läbikukkunud 
üritusega, sest erakondade 
esindajate vahel puudusid 
vaidlused. Tehkem siit omad 
järeldused ja püüdkem järgmine 
kord taolisi üritusi veelgi 
paremini korraldada.

Erakondade esindajad pidasid EBSis tõsist ja tervat diskussiooni. Pildil (vasakult) Olav 
Aarna Respublicast, Taavi Rõivas Reformierakonnast ja Sven Mikser 
Sotsiaaldemokraatlikust erakonnast.

Mida teevad võõrkeeite ja 
ärikorraiduse eriaia viüstiased?

Kadri Urbalu, BPA-1
urbaZu@starman.ee

Tänavu kevade! iõpetas EBSi 
võõrkeeite ja ärikorraiduse es i 
mene iend.

2001. aastal, kui võõrkeelte ja 
ärikorraiduse erialal esimesed 
tudengid õppetööd alustasid, 
olid õppetooli loojatel hing äre
vust täis. Ja ega katsejänestest 
üliõpilastelgi kergem olnud. 
Pinget tekitas ka asjaolu, et õppe
kava oli pikka aega akredi- 
teerimata, kuid nagu praeguseks 
teada, läks kõik õnneks vägagi 
edukalt. Kõrghariduse Hinda
mise Nõukogu kinnitas, et õppe
kava on vastavuses tööturu 
nõuetega, ning tõi välja, et tasa

kaal juhtimisalaste ainete ja võõr
keelte vahel on väga hea.

Kuidas värsketel diplomi 
omanikel läheb?

Vilistlastega rääkides jääb 
mitmeltki poolt kõlama tõsiasi, et 
paljusid huvitas keeleõpe, aga 
puhast filoloogiat päris õigeks 
valikuks ei pidanud keegi. Seega 
oli EBSi pakutav combo-variant 
sobivat eriala otsivatele abitu
rientidele vägagi meeltmööda. 
Kuid oli ka tudengeid, kes leidsid, 
et keelte pool oli äri üle liiga 
domineeriv.

Reena Ago töötab nüüdseks 
Pärnu Linnavalitsuses protokolli 
ja etiketi nõunikuna. Ta on oma 
töökohaga väga rahul, eriti 
arvestades asjaolu, et seda ei 
olnud Pärnu tingimustes kerge 
leida. Tööandja hindab Reena 
haridust kõrgelt ning ta saab 
igapäevaselt rakendada koolist 
saadud teadmisi.

Johanna Unt, kes kavatses 
alguses hoopis Kunstiülikooli 
minna, planeerib õpingud jätkata

magistriõppes. Ta kiidab eriala 
laiapõhjalisust ning meenutab 
lahedat aastat vahetusüliõpi- 
lasena Hispaanias.

Liisa Russmann on Londo 
nisse jõudnud, ta töötab seäl 
Lloyds TSB pangas tiimi assis
tendina. Ta kinnitab, et EBS aitas 
tal karjääriks vajalikke teadmisi 
omandada ning keeleoskus on tal 
samuti tugev. Kuigi võõral maal ei 
olnud alguses kerge, on temagi 
oma elukäiguga rahul.

Janno Oja on Excellent 
Business Solutions Eesti ASi 
müügijuht, tema sõnul ei olnud 
töö leidmine mitte mingi prob
leem. Ta teatab kõhklemata, et 
EBS on parim eraülikool, kuid 
konkreetselt erialast rääkides ta 
ülivõrdeid ei kasuta - tema arva
tes jäid äri ained keelte varju.

Aga sellegipoolest soovitab 
Janno, nagu ka teised BBLi 
vilistlased, tänastele abiturienti
dele julgelt võõrkeelte ja äri
korraiduse eriala.

EBS täbi Tartu sitmade
muse pärast pisut piinlikkust. 
Maarja nägi, et siin õpivad ini
mesed, keda tõesti huvitab see, 
mida õpetatakse ning "keda 
lihtsalt kisub rohkem ärimaailma 
poole".

Maarjale meeldis väga see, et 
õpetus on meil väga praktiline, 
kuna on Tartus haijunud rohkem 
teoreetilise õpetusega. Samuti 
märkis ta, et siin olles tundis ta 
ennast pigem keskkooliõpilase
na, kuna loenguruumid meenu
tavad klassiruume ning ka kooli
maja tundus ehk liiga kompakt
sena - Tartus käib mõnedes loen
gutes isegi 600 tudengit korraga.

Maarja jäi eksperimendiga 
väga rahule ning nentis, et tal oli 
väga tore päev ning hea meel, et 
sattus nende kolme õppejõu 
loengutesse, kes kõik olid 
"ääretult sümpaatsed inimesed, 
säravad isiksused". Ta lisas veel, 
et võib-olla teised siin nii ei arva, 
kuigi nii talle tundus.

Ma võin kinnitada, et selles 
pole kahtlustki, kui toredad need 
õppejõud on, ning on kahju, et 
Maarjal ei õnnestunud veeta 
pikemat aega meie koolis, mis on 
ju tegelikult täis säravaid isiksusi!

Peeter Pakkanen, BBL-2
petrushaz@hotmaZZ. com

Oktoobri lõpus veetis eksperi
mendi raames päeva meie 
ridades Tartu Ülikooli ajakirjan
dustudeng Maarja Värv. Üliõpi
lased vahetati päevaks, et kogeda 
elu teises kõrgkoolis. Tutvusin 
põgusalt Maarjaga õhtul enne 
koolipäeva ning järgm isel 
hommikul võtsingi talt käe alt 
kinni ja juhatasin ta kindlalt läbi 
Endel Laanvee ärialase suhtle
mise ning Jaanika Sarve saksa 
keele Aet Tootsi busmess engZZ- 
sh'isse. Pauside ajal tutvusime 
kooliga ning koolipäeva lõpus 
palusin Maarjal kirjeldada oma 
muljeid.

Ta ütles kohe ausalt, et tuli 
EBS-i pisikese eelarvamusega, et 
siin õpivad ainult rikkad ja ilusad 
ning tunnistas samas, et tunneb 
peale koolipäeva selle eelarva-

http://www.ebs.ee
mailto:caZbus@ebs.ee
mailto:karm.Zau7ima@ebs.ee
mailto:urbaZu@starman.ee
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&Adõnde corres, Morena?

Tuuli Stewart, KBÄ-41
tüuZfsf@yahoo. com

Kui M orenat („tõmmu" 
hispaania keeles) kooli peäl 
näen, on ta ikka nagu mesilas- 
sülemiga oma õpilastest ümbrit
setud. Vatramine käib kõigis 
mõeldavates keeltes. Ka mulle 
meeldib selle jiseZmguga kaasa 
minna ja eesti keel polegi vist 
meie kahe vahel kõige sage
dasem suhtluskeel.

Kui suudad mitte kella 
vaadata ja piiranguteta mõelda, 
siis on Morena superkaaslane, 
täis üllatusi ja rõõmsameelset 
ning elujaatavat ootamatust.

Tiiä Maria Reimal on 
meie koolis töötanud 10 
aastat. Mis on selle ajaga 
muutunud?

1995. a oli kõiksugu materjale 
ja pahna vähem, 2005 - palju 
vähem osatakse ise õppida. 
Kümne aastaga on huvi 
keeleõppe vastu aga tohutult 
kasvanud ja maailma nähakse 
avatumalt. Lihtsalt sooviks, et 
rohkem oleks sisemist kirge, 
julgust olla sina ise.

Mis vahe on erasmustel 
ja  meie tudengitel?

Hispaania keel aitab muuta 
eestlase tavapärast mõtlemist. 
Eestlased ei oska liiga sageli 
ennast heast küljest hinnata ja 
oma positiivseid saavutusi näha. 
Loovate harjutustega on eesti 
gruppides palju raskem - fan- 
taasiavaegus ja eneseväljenduse 
piiratus. Erasmused oskavad olla 
tänulikud selle eest, mis neile 
pakutakse. Ka vähese ajajooksul 
ja väikeste asjade puhul.

Emotsioon! Hispaania keelt 
ilma selleta ei õpi. Eestlastes on ta 
olemas, aga kasuka all peidus.

Kuidas Sinu klassi satu
takse?

T ih ti va lita k se  p igem  
emotsiooni ajel (hiljutine reis his
paania keelt kõnelevasse maasse, 
ilusad eksootilised inimesed), 
vahel ka kalkulatsioonist. Uus 
suur laine on huvi Ladina- 
Ameerika kultuuride vastu. Kuna 
emakeeleks peavad seda keelt ligi 
400 m iljonit inimest, siis 
motivatsiooni peaks leiduma 
igaühele. Mõni tuleb ka selle 
pärast, et on lihtsalt ilus keel.

Mis on hispaania keele 
gruppides erilist?

Optimism, elurõõm ja sõpruse 
tunnetus ei saa kesta 1,5 tundi ja 
siis kustuda. N eed , kes 
„nakatuvad", käivad koos ja 
suhtlevad ka muul ajal. Nii 
leitakse tunnivälist suhtlemist

tantsutundides ja jäähallis 
u isutades (M oren a  enda 
kustumatu kirg). Salsa on 
eelkõige positiivne mõtlemine. 
Pikkade Eestimaa talvede jooksul 
tuleb seda endale vahel meelde 
tu le tad a . Koos peetakse 
sünnipäevi, käiakse väljas.

Kas H ispaan ia  keele  
õppim ine on a jara iska 
mine?

(naerab) Mina oma elu ilma

Tiiä Maria Reimal

hispaania keeleta ette ei kujuta. 
Mu elu muutus 100% läbi 
hispaania keelt kõnelevate 
kultuuride ja inimeste. Hispaania 
keel on enimräägitud keel 
maailmas. Selle keele õppijad on 
seda mõistnud. Ka seda, et meie 
isolatsioon ei kesta kaua. 
Hispaania pole mitte ainult 
taskukohased kuurordid, vaid ka 
kultuur, mis on andnud tugevaid 
tõukeid paljudele teistele 
kultuuridele.

Hispaania keele õppimine on 
EBSis populaarne, sest need 
inimesed torkavad üldises 
koolipildis silma. Neid ise
loomustab töökus, optimism ja 
see miski. Ka keskmisest parem 
tuju. Nagu keelehuvilised ise 
ütlevad - meis kõigis on killuke 
Hispaaniat. Leidke see vaid üles 
ja hoolitsege tema eest, sest see 
teeb meid õnnelikumaks.

iHasta la vista!

Kes me o!eme?

Kadri Urbalu, BPA-l
urbaZu@$Kirm(m.ee

Mida sa tead oma kaastuden- 
gitest? Mis meile meeldib, mis 
mitte, millest me unistame ning 
millega lapsepõlves hakkama 
saime? Selleks, et me üksteist 
paremini tundma õpiks, alustab 
Tudengileht uue rubriigiga, mille 
eesmärgiks ongi EBSi õppurite 
hingeellu piilumine ja ehk 
koorub sellest välja ka keskmise 
ebsika profiil.
Kuna tänavune WeZcome Par(y 
viis meid ajast tagasi 1940nda- 
tesse ja enamus ebsikaid vasta
vasse olustikku võrratu kergu
sega sisse elas, siis hakkas huvi
tama, millises ajastus meie 
tudengid kõige meelsamini 
elaksid.
Meie üliõpilaste kahe jalaga maa 
peäl olekut tõestas fakt, et 
enamus vastajaist, nii neiud kui 
ka noormehed, on täiesti rahul 
tänase päevaga, praeguste 
tingimuste, võimaluste ja tehno
loogiaga. Kuid oli ka teisi 
arvamusi.

Nii mõnigi õrnema soo esindaja 
kahetses, et ei ole sündinud 
romantilisel keskajal, mil oleks 
saanud kanda tänavalaiuseid 
kleite ja vaprad rüütlid oleks 
kaunitaride südamete pärast 
duelle pidanud.
Päris mitmed ebsikad sooviksid 
aga elada tulevikus, ainuüksi

uudishimust, milline elu-olu siis 
valitseks.
Suurte muutuste ajad, nagu 
näiteks seks-revolutsioon ja 
laulev ärkamisaeg olid küllaltki 
populaarsed valikud.
Aga väh em alt üks m eie 
tudengitest oleks tahtnud olla see 
ahv, kes puu otsast alla tuli.

Did you know...

Triin Rebane, BBL-1
rep$tk@hoo?MfL com

HIV is a virus, which
destroys immunity system
and causes AIDS, it is not
deadly
* AIDS is a disease, which 

destroys your body and 
ends in death.

* There are 40 miljon HI- 
virus carriers in the 
world and every day 14 
000 p e rso n s  g e t 
infected.

w Every year 3 million 
people and every day 8 
200 people die of AIDS.

* We have 5 000 virus 
carriers in Estonia and 3 
diseased in AIDS.

* The average age when 
people get infected is 
15-25.

* 50% of the infection 
cases are thanks to 
sexual intercourse -

p eo p le  d on 't use 
condoms, are reli-gious 
(in some countries you 
are not allowed to use a 
c o n d o m ), rap in g , 
prostitutes etc.
More men than women 
are infected.
HIV spreads with sex, 
direct contact with 
blood, using collective 
needles and syringes 
and from HIV-positive 
mother to her child.
You should make a test 
10-12 weeks after the 
danger of infection.
The majority refuse to 
take the test, due to that 
the statistics is relative 
and there may be more 
virus carriers in the 
world than we know 
now.
AIDS is a disease which 
ends in death - there is 
no vaccine.
If you do not defend 
yourself, you can get 
infected!
It is based on a multi
lateral youth project 
"Stop AIDS - life with 
HIV".



Kas ka Sina suitsetad EBSi ees?

Selline on EBSi esine pilt keskpäeval

Mida arvavad probleemist aga EBSi enda õpilased?

Natalja, ÕBL-21: Suitsetada 
võiks sisehoovis, sest ega see 
eriti aktraktiivne pilt küll ei ole, 
kui kõik seisavad kohvitasside ja 
sigarettidega peaukse ees. See 
peaks sisekorraeeskirjades 
seisma, et kus võib ja kus ei või 
suitsetada ning arvestama peaks 
kõikidega. Andke inimestele 
valikuvõimalus!

Kalmer, KBE-11: Suitsetan 
ka ise EBSi ees, kuid leian, et 
see ei ole päris korrektne 
tegevus. Esmamulje, kui kooli 
tuled ning peaukse ees ootab 
sind kogum korrektselt ja 
mittekorrektselt riietatud 
inimesi, kes korraga sigarette 
põletavad, tekitab küll 
imeliku tunde. Kooli taga 

võiks olla selline spetsiaalne p?ace, pargitaoline, kus 
oleks pingid ja välituhatoosid ning silt, mis suunab 
suitsetajad sinna.

Neiu Y: Tegelikult on nii, et 
juba seadusega peaks olema 
keelatud ju kooli juures 
suitsetamine ja kui aus olla, siis 
ma ei mõista, miks selle 
kohapealt midagi juba ette ei 
ole võetud? Tuleb leida 
lahendus, mis ka suitsetajate 
õigusi kaitseks ja samas ei oleks 
häiriv mittesuitsetajatele. Mis 
selleks lahenduseks aga on, ma 
välja pakkuda ei oska, sellega 
peaks koolist keegi vastutav 
isik tegelema.

Neiu X: Ma vihkan seda 
suitsetamist täiega. Miks pean 
mina sealt läbi minnes rõveda 
haisu enda puhaste riiete külge 
s aama?  L a h e n d u s  on 
k a r d i n a a l n e ,  k o o l i  
territooriumil on suitsetamine 
keelatud! Meil on ju keskkool 
ka ja a laea listel on ju 
suitsetamine keelatud. Kobigu 
parki või puu taha kännu õtsa, 
mül jummala savi, aga ärgu 
suitsetagu kooli ukse ees.

Tee oma vaükud ühtsamaks - konverents 
"Sinu võimatused"

Karin Laurima, BBL-2
kar:n.ZaMnma@eb.s.ee

Me kõik oleme oma pahede 
oijad ja meil on õigus elada oma 
tahtmist mööda, kuid kui meie 
n-ö vabadus rikub teiste inimeste 
vabadusi, siis on ekslikuks argu
mendiks lause: „Me võime teha, 
mida tahame". Inglise keeles 
võiks selle tabavalt kokku võtta 
ühe vana aforismiga: One man's 
meat is another man's poison.

EBSis on hetkel suitsetamise 
probleem aktuaalne, sest suitse
tatakse EBSi kui haridusasutuse 
aladel.

„Eesti Vabariigis 19.juunil 
2000.a vastuvõetud Tubaka- 
seaduse järgi on õppe- kui ka 
laste hoolekandeasutustes ning 
nendega piiritletud territooriu
mil suitsetamine keelatud", 
toonitas OÜ EBS Campuse 
tegevdirektor Mall Küttmaa. „Ka 
hea tahtmise korral ei ole meil

Peeter Pakkanen, BBL-2
petrashaz@hotmaiL com

29. oktoobril ning 12. novem
bril toimus Sokos Hotel Viru 
konverentsikeskuse Grande saa
lis konverents "Sinu võimalused 
'06", mille üheks toetajaks on ka 
meie kool. Intervjueerisin ühte 
konverentsi korraldajatest, Lauri 
Elevanti, et uurida, millega 
täpsemalt tegu on ning mida 
pakkus see meile, tudengitele.

M is on k on v e re n t s i  
eesmärk?

"Sinu võimalused" konve
rentside eesmärgiks on vaadata 
koos noortega erinevaid valikuid 
ja võimalusi, mis nende ees 
seisavad. Peame oluliseks siduda 
haridusvalikud tulevase tööalase 
karjääriga ning käsitleda neid

lubatud eraldada spetsiaalset 
ruumi või maaala EBSi suitse
tajate tarvis." EBSi ees suitse
tades rikutakse seadust, mida 
jälgivad politsei-, tervishoiu- ja 
tööinspektsiooniametnikud, kes 
on ka korduvalt EBSi õppureid 
trahvinud. „Arvestades suitse- 
tamisevastase võitluse hoogus
tumist, trahvimised ja trahvi
summad kindlasti suurenevad", 
hoiatas Küttmaa. Peale õppurite 
enda ohutuse ja tervise pärast 
muretsemise (pargis suitsetajatel 
tuleb mitu korda päevas ületada 
Lauteri tiheda liiklusega tänav) 
on mure ka EBSi maine ja 
puhtuse pärast. „Haridusasutuse 
esisel tänaval ning pargis 
suitsetavad õpilased ja üliõpi
lased ei ole heaks reklaamiks ei 
mööduvatele linnakodanikele 
ega EBSi külalistele, kes peavad 
õppehoonesse sisenema läbi 
suitsupilvede", lausus Küttmaa. 
„Samuti toovad pargis suitsejad 
jalanõudega õppehoonesse 
rohkelt pori ja talvisel perioodil 
sõiduteelt soola, mis mõjub meie 
parkettpõrandatele väga kahju
likult."

tähtsaid teemasid lähtudes 
noorest ja tema vajadustest.

Sageli vaadatakse haridus
valikuid ja hilisemat karjääri 
teineteisest eraldi, ei mõelda 
otsuse tagamaid läbi ja lastakse 
ennast valikute juures mõjutada 
ühiskonnas populaarsetest eri
aladest, mis põhjustab hiljem 
rahulolematust. Samuti lastakse 
tihti liiga palju mõjutada õpitule
mustest koolis ning riigieksamite 
skooridest. Seetõttu soovimegi 
nende konverentside ja äsja 
ilmunud "Noore heade mõtete 
raamatu" abil toetada noori 
nende valikute juures. Kogu 
informatsioon ürituse kohta on 
kättesaadav aadressilt www.voi 
malused.ee.

Kellele on see suunatud?
Konverentsid "Sinu võima

lused" ja "Noore heade mõtete 
raamat" on suunatud peamiselt 
gümnasistidele, kes on huvitatud 
haridustee jätkamisest ja hari- 
dusvalikute sidumisest tulevase 
kaijääriga. Sinna hulka kuuluvad 
11. ja 12. klasside õpilased, aga 
ka sõjaväekohustust täitvad

noormehed ja kõrgkoolide prae
gused õppurid, kes soovivad 
ennast huvitavate ettekannete 
kaudu täiendada.

M is  t e e m a s i d  s e ä l  
puudutati?

Kahe konverentsipäeva jook
sul keskendusime haridus-ja kar- 
jääri-teemadele. Käsitlesime neid 
just noore soovidest, sihtidest ja 
isiklikust arengust lähtuvalt, et 
muuta tema otsused ja valikud 
lihtsamaks. Juttu oli ka loovusest 
ja selle olulisusest tänapäeval, 
samuti sihtide seadmisest ning 
eesmärkide püstitamisest, mida 
kahjuks eriti ei osata teha.

Konverentsil olid ka sellised 
põnevad teemad, nagu „Elukutse 
ja valikud loomariigis" ja „Kuidas 
saada ettevõtjaks?". Juttu oli ka 
manipuleerimisest, välismaal 
õppimisest ja unistamisest.

K e s  k o n v e r e n t s i l  
esinesid?

Kahel päeval jagasid oma 
teadmisi, kogemusi ja mõtteid 15 
oma valdkonna tipptegijat. 
Haridus- ja teadusministeeriu- 
mist rääkis haridusvalikutest ja

edasiõppimise võimalustest 
abiminister Erkki Piisang. CV- 
Online'st käsitlesid tööturu ning 
karjääriga seonduvat Tiina Saar 
ning Annika Vader. Lisaks oli 
lähemalt juttu eesmärkidest 
(Aivar Haller Väin & Partneri
test), loovusest (Liina Kolk), 
välismaal õppimisest (Liia Tüür 
ENIC-NARIC Keskusest ja Hannes 
Lents Euroopa Noortest), ette
võtlikkusest ja ettevõtlusest 
(Rain Rannu Mobist ja Peeter 
Tohver Falckist). Tiina Tõatõua 
rääkis, mida tema oleks 19- 
aastaselt teisiti teinud. Lisaks oli 
veel palju muud.

Kuidas on teil senini 
läinud?

„Sinu võimalused" on muutu
nud iga-aastaseks oluliseks 
noorte haridus- ja karjääri- 
ürituseks, mida on asunud 
toetama nii era- kui ka avaliku 
sektori asutused. Sellel aastal on 
lisaks Estonian Business SchooZiZe 
olulisemateks partneriteks 
Haridu- ja Teadusministeerium, 
SEB Eesti Ühispank, Tallinna 
Spordi- ja Noorsooamet, Elion,

Tallinna linnaosavalitsused ning 
ka teised suuremad ülikoolid.

Eelmisel õppeaastal toimus 
kaks konverentsi ja saadud 
tagasiside on olnud ülimalt posi
tiivne, millest oleme saanud 
kinnitust ürituse vajalikkusele (5- 
palli süsteemis 4,8). Samuti on 
olnud kõigi esinejate kohta väga 
positiivne tagasiside ning ürituse 
keskmine hinne on 4,5 palli peäl, 
mida me ise peame väga heaks. 
Kahjuks jäid nii mõnedki ukse 
taha, mistõttu sellel sügisel 
p laneerisim egi olulisem alt 
suuremat konverentsi.

Mis plaanid on tuleviku 
suhtes?

Esimene tulevikku suunatud 
mõte on artikli trükki mineku 
ajaks juba realiseerunud. Nimelt 
on kohe-kohe valmimas „Noore 
heade mõtete raamat", kuhu 
oleme koondanud rohkem kui 40 
erineva eluala tipu mõtted 
noorele olulistel teemadel.

Tulevikus soovime jätkata 
antud valdkonnas ja peades on 
juba nii mõnigi huvitav mõte, aga 
küll te neist varsti kuulete.

mailto:n.ZaMnma@eb.s.ee
http://www.voi
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Why the 1-1.S.A.? What are the advantages/ 
disadvantages of studying there?

Tthe Ambassador of the United States in Estonia Mrs Aldona Wos

Kati Valvik, BPA-2 
Savannah_LS@hotmfZ.com

H E . Dr. Aldona Wos, 
Ambassador from American 
Embassy in Tallinn: The
advantages of studying in the 
U.S. are clear. Many of the 
world's finest universities and 
research institutions are located 
in the United States. Studying in 
America gives Estonians more 
than the chance to perfect their 
English language skills - it also 
gives them the chance to immerse 
themselves in a fascinating 
culture. The U.S. academic style 
differs from that of Europe, and 
most Estonian students return 
home from their studies amazed 
by the amount of interaction 
between professors and students 
in the classroom. Also, the 
cultural diversity of America isn't 
to be found anywhere else. Why 
study in Asia, Africa, Europe, and 
other places, when you can get 
pieces of all of these cultures 
through studying in one place - 
the United States!

The d isad van tages  o f 
studying in the U.S., such as cost 
and distance, are fading quickly 
Remember that while the price 
tag for an American college 
education might be quite high, 
most students do not pay this full 
amount. A wide array of 
financial aid is available from 
private sources, the U.S. 
government, and from colleges 
themselves. And as far as 
distance: modern air travel

makes Estonian and the United 
States only a few hours away

How should prospective 
students prepare ybr an 
admission interview?

Aldona Wos: When college 
admission officials interview you, 
they are evaluating more than 
your grades and test scores - they 
are evaluating your potential as a 
student and as a successful 
alumni who will represent their 
institution well after graduation. 
Be confident, be studious, but 
most of all, be yourself. Show 
your interests, drive, and your 
potential. As far as preparation, 
it is always helpful to know as 
much about the school at which 
you are being interviewed as 
possible. Know why the school is 
a good match for you and be 
ready to explain it concisely and 
convincingly

W h a t  m i s t a k e s  do  
students commonly make 
who are not accepted to U.S. 
coHeges?

Aldona Wos: Most students 
are accepted to U.S. colleges, as a

majority of American students 
enter college immediately upon 
high school graduation. There 
are over 9000 co lleges , 
universities and trade schools in 
the United States. It is important 
to remember that there is a great 
diversity of academic institutions 
in the U.S.

That said, there are ways to 
make yourself shine when 
applying for U.S. universities. 
The obvious methods are to have 
excellent test scores and grades. 
But don't forget about the 
importance of your application 
essay Use every opportunity 
which you have on your 
application to make yourself 
stand out. What is unique about 
you? Let the college admission 
departments know.

D o  y o u  h a v e  a n y  
experience which you wouid 
iike to share with EBS 
students?

Aldona Wos: As a former 
international student, I found the 
ability to look back at my own 
country from a distance to be 
particularly enlightening. As a

medical student, I was able to 
study in Poland. This experience 
allowed me to look back at 
America from a distance, and see 
many aspects of my own culture 
which I hadn't seen when I was 
living in the U.S. I hope that 
Estonians who study in the U.S. 
would experience the same. It is 
often clearer to see one's country 
from a distance.

What is the it that we 
can only get by studying 
abroad?

Aldona Wos: I think that the 
"it" that can only be achieved by 
studying overseas is broadening 
one's outlook. Studying abroad 
is challenging, and not only in the 
classroom. Through your studies 
abroad, students are exposed to 
ideas which challenge basic 
assumptions that they didn't even 
know that they had. This kind of 
challenge benefits students and 
leads to personal growth, in 
addition to the academic and 
professional growth gained from 
the studying process. There are 
very few Estonians who have 
studied in the U.S. and returned

to Estonia as exactly the same 
people - and this has benefited 
these former students personally 
and I believe that it has benefited 
Estonia.

How to get a visa? It is not
difficult. You just have to go to 
American Embassy in Tallinn 
(Kentmanni 20, 15099, Tallinn) 
and they help you with your 
questions and problems. But if 
you do not have the time or 
opportunities to visit the 
Embassy then you can e-mail 
(USASaatkond@state.gov/VISA 
Tallinn@state.gov) or visit their 
web site (www.usemb.ee) to find 
out what documents you need 
and so on.

H.E. Dr. Aldona Wos promised 
(when She talked about studying 
in the U.S.A in our scool) that all 
e-mails will be answered!

You do not have money to 
study abroad? If you have an 
interesting CV (You have to be 
active and confident) and you 
know how to present yourself, 
then it is not hard to get a 
scholarship.

But if you do not get the 
scholarship and you think that: 
O.K. T il go there and find some 
kind of a job, then forget about it! 
Student visa is only for studying! 
If you want to get a job there, 
then you need another visa that 
allows you to work.

In order to get the student 
visa, you have to prove that you 
have enough money to study and 
live there all the year round. And 
you have to want to come back to 
your country

Nobody will do it for us, we 
have to do it ourselves!

M o r e  i n f o r m a t i o n :  
http://educationusa.state.gov/, 
http://www.eac.ttu.ee

German Ambassador in EBS

Peeter Pakkanen, BBL-2
petru$7iaz@7iotmaZL com

On the 1st of November our 
school was visited by a very 
honourable guest H. E. Julius 
Bobinger, the Ambassador of 
Germany to Estonia. We had an 
opportunity to interview him 
briefly and ask some questions 
about himself and also a bit about 
Germany.

Mr Ambassador came to 
Tallinn directly from his last post 
in Warsaw in July As he wished to 
continue his diplomatic career in 
another new member country of 
the European Union, he applied 
for the assignment here in 
Tallinn. The Ambassador finds it 
challenging and is very pleased to 
be here since Estonia has an

excellent record and a very good 
reputation in economic field - he 
says that even Germany envies 
Estonia sometimes. Although Mr. 
Ambassador has passed our 
school for several times seeing a 
lot of students going in and 
coming out, he doesn't know 
much about us, but nevertheless 
he is looking forward to 
establishing good relations with 
us.

Germany offers interesting 
framework and surroundings for 
business orientated people, there 
are a number of good universities 
and thus Germany has a lot to 
offer for foreign students. The 
Ambassador also mentions the 
difference between the two sides 
o f  G e r ma n y  - the  o l d 
bundesländer and the new 
bundesländer, the former, West- 
Germany being slightly more 
conservative and the latter, East- 
Germany being more daring and 
open to reforms. Both sides have 
very different problems but offer 
new opportunities and also a 
great deal to see and to 
experience - one doesn't even

need to go abroad to compare the 
different lifestyles.

As we know, many West- 
European countries were 
somewhat worried about the 
workforce from the East-Europe 
galloping to the West. For 
example some Finnish experts 
estimated around 100.000 
Estonians to move to Finland 
after joining the EU. In Germany 
it was an issue greatly discussed 
as well. As it turned out later, the 
problem didn't prove to be as 
serious as anticipated - an 
ordinary Polish worker would 
rather look for employment in 
Poland than cross the German- 
Polish border. The Ambassador 
says that Germany has clauses in 
legistlation that for a certain 
period of time restrict the Eastern 
workforce from moving to 
Germany like most of the West- 
European countries do, but still 
admits that they will have to be 
more open minded since many 
German businesses have already 
m oved to East-European 
markets.

H.E. Mr. Julius Bobinger, Ambassador of Germany

mailto:Savannah_LS@hotmfZ.com
mailto:Tallinn@state.gov
http://www.usemb.ee
http://educationusa.state.gov/
http://www.eac.ttu.ee
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K a p b e p a  p y c c K o r o

Dmitri Kukuškin, BPA-3
drn̂ n.A;üküškm@ebs.ee

J],OpOrOH HHTaTejIb, Mbl OTKpM-
BaeM HOBym cepHK) CTaien o (jmp- 
Max, r^e UeHHT pyCCKOH3bIHHbIX 
pa60THHK0B H r^e ecTb nepcnex- 
THBN Ha COTpy^HHTeCTBO C 
pOCCHHCKHMH (̂ HpMaMH.

E/KCI Ô HO Hansapank HaõnpaeT 
Ha paõoTy M0Ji0a,ê & (no õojibmen 
qacTH 3TO CTyqeHTH), y KOTopon
pORHbIM H3bIKOM HBJIHeTCH pyCCKHH.

Ô HHM H3 Bâ KHenmnx KpHTepneB 
npneM a Ha paõoTy, HBMeTCH Bna- 

^eHHe 3CTOHCKHM R3MKOM, TaK KaK 

6e3 rocyaapcTB eH H oro H3biKa He- 

B03MWKH0 CnpaBHTBCH HH C pa6o- 

TOH n o  OÕCHy^KHBaHHIO KJlHeHTOB, 

HH c JimÕMM apyrH M  n opynem ieM .

H am  onbiT npneM a Ha p a õ o iy  
pyCCKOH3BIHHMX paÕOTHHKOB 6bIJl 
nojiWKHTenbHbiM. KaK npaBH.no, 
3TO neneycTpeMneHHbie H cnoco6- 
HHe TFORH. CryrCHI M npHXORHT K 

HaM Ha paõoTy Ha oqeHb pa3Hbie 
^0H)KH0CTH : Kaccnpa, accHCTenra, 
aHanHTHKa, â MHHHCTpaTopa RJin 
o6cny)KHBaHHH KJiHenroB, a TaK)Ke 
cnenHanHCTOB B pa3HMe OT^enbi 

6aHKa.
Hansapank Grupp paõoTaei

nOMHMO 3CT0HHH, em e H B JlaTBHH, 

JlHTBe H PoccHH. KaK npaBHno, 

HOBblX COTpy^HHKOB MM HaõnpaeM  

H3 3THX )Ke CTpaH, TaK KaK MeCTHbie 

^KHTejin n yqm e  3HatOT c p e ^ y  H 

KJineHTo^. EbuiH cnynaH , Kor^a

cneunanHCTOB ompaBnanH H3 
3cT0HHH Ha paõoTy B apyrne 
CTpaHM.

CoBeTM RJia nociynneHHa Ha 
paõoTy B Hansapank:
* Ey^b aKTHBHbIM B, 3aHHMaHCH 
pa3HHMH npoeKTaMH, ynacTByn B 
CTy^eHqecKHX opraHH3auHHX
* 06paman BHHMaHne Ha 
cocTaBJieHHe CBoen nporpaMMbi 
oõyneHHH H Ha Bbiõop npe^MeTa no 
BblÕOpy COrjiaCHO TBOHM UHHHbIM 
HenHM
* Oõpaman BHHMaHHe Ha 
ycneBaeMOOTb
* Ey^b oTKpbiTHM, H3ynan TeMH 
yrjiy6 jieH H O , ecnH nporpaM M a 
n 03B0JMeT
* nocTapancH nojiyqnTb onbiT 
paõoTbi y^Ke Bo BpeMH yqeõb i 
()KenaTenbHO TaKyio, HTOÕbi 3TO He 
Memano yqeõe)
* nyTemecTByn no Mnpy, 
HaÕHpancH onbiTa

HoBan MüJio^e^KHaR noHTopa Hansapank B TapTy

T a j u i H H H  c  n e p B o r o  B 3 r j r n ^ a

y K p a H H C K H x  r jia 3 .. .

lOjiHH Ha^e^HHa, IntBBA-3
m M07J 9S5 @yandex. ru

n 03^HHM CeHTHÕpbCKHM Bene- 
POM TanJIHHH BCTpeTHH MeHa 
T e n n o H  n o r o , n o H  H HCHbiM 
3B e3RHbIM H e 6 0 M. FfpOHHTaB 
HH^OpMaUHK) O TaHJIHHHe, OH 
npeRCTaBHncH MHe HeõojibmnM 
(H3BHHHTe, C KHeBCKOH TOHKH 
3peHHa) THXHM CpeRHeBeKOBbIM 
rOpOROM... ^TO )K H OHIHÕanaCb... .

nepBoe H caMoe cnnbHoe 
Bne^aTJieHHH OT TamiHHHa OKa- 
3anocb coBceM He TaKHM, KaK n 
npe^nojiarana. ^Iepe3 nac nocne 
CBoero npHe3̂ a H OKa3anacb Ha 
Kpbime rocTHHHHbi Radisson SAS: 
BHR, KOTOpblH OTTyaa OTKpMBaHCH, 
3aBopa)KHBaji. B Ty caMym MHHyTy 
H Bmoõnnacb B TaujiHHH! Mope 
orHeii, CBeTamHHCR nopi, co6opbi,

uepKBH, orpOMHbie coBpeMeHHbie 
3̂ ,aHHR - Bee 3TO cpa3y H BMecTe. 
OneHb )Kanb, HTO jno^H, K0T0pbie 
nHHiyT o TajixHHHe, Bcer^a 
paccMaTpHBaiOT ero KaK-TO
O^HOÕOKO: HUH KaK Cpe^,HeBeKOBbIH 
TOp OR,  HJIH Ka K CTOHHHy  
c o B p e M e H H o r o  e B p o n e n c K o r o  
r o c y ^ a p c T B a .  HMeHHO 3TO H 
C03RaeT oÕMaHHHBoe BnenaTJieHHe, 
o6e^HHK)mee KpacoTy TajuiHHHa.

CBoeo6pa3He H yHHKajibHOCTb 
3TOrO ropo^a, HMeHHO B TOM, HTO OH 
oõteRHHxeT B ce6e To, HTO, 
Ka3anocb 6bi, oõbe^HHHTb npocTO 
HeB03M0)KH0, a 3^ecb OHO 
CMOTpnTCH rapMOHHHHO H 
coBepmeHHO.

K  cwKaneHHK), nocne^yiomHe 
^Be He^enn npom nn B TaKOM 
)KH3HeHHOM BHXpe, HTO XORHTb H 
H ac j i a )K ,n a T b C H  K p a c o i a M H  
TannHHHa õbuno npocTO HeKor^a, 
Ho a CTapajtacb He ynycKaTb HH 
ORHOH CBOÕORHOH MHHyTM H OHeHb 
C K o p o  o c M O T p e n a  B e c b  
c oBpeMeH Hbin  ueHTp r o p o ^ a  
(xopom o, HTO TyT Haxo^HTca EBS, a 
To H 3TO 6bi eme He yBH^ejia). 
OneHb noHpaBHJiocb, HTO B ropo^e 
oneHb MHoro napKOB H KamTaHOB

(K0T0pbie TaK HanoMHHatOT MHe 
po^Hon KneB). Haõepe^KHaa H
....................  H a c T O H i H H e
naHKHÜ!!!!!!!!!!! (noŽMHTe MeHR 
npaBHJibHO, OT ^epHoro Mopn ^o 
KneBa naHKH He ^o jieTatoT ) 
BnenaTneHHe nopTHJi TonbKo 
CbipOH, npOXnâ HblH KJIHMaT H

nacMypHaa noro^a.
He n pon n io  H ^B yx He^ejib, KaK a 

aõcon ioTH o ejiyqaHHO nonana B 

C T a p b i H  r o p o R -  T y j i H H  no 
neTitammHM ynnuaM, HacToxmero
Cpe^HeBeKOBbH H 0)KH^an, HTO BOT- 
BOT nOHBHTCH HaCTORmHH pbiuapb, 
a HyBCTBOBana ceÕR, KaK B cKa3Ke. 
Co6op AneKcaH^pa HeBCKoro 3TO 

T B O p e H H e  H e p K O B H O H  

apxHTeKTypbi. H Bce pacnono)KeHo 
ÕyKBaJIbHO B riMTH MHHyTaX XORbÕbl 

OT COBpeMeHHHX 3R,aHHH H3 CTeKJia, 
CTanH H õeTOHa, ToproBbix uempoB,
0(^)HC0B.

3 H aa, HTO õonbmHH CTBo  
HHTaTeJieH - ropo)K aH e 3Toro  

n peK pacH oro  ropoRa, xoqy BaM 

CKa3aTb: « Y  Bac 3aMeqaTenbHbiH 

t opo/b B KOTOpOM KaHCRblH MO/K6 J 

HaidTH HTO-TO CBOe, yHHKaJIbHOe H 

no-CBoeM y 3aM enaTei[bH oe»

EBS Study Abroad: 
From Tallinn to Paris
Daniil M elnik, IntBBA-3
xerod@hot.ee

Nowadays more and more 
students participate in Student 
Exchange Programs. A student 
who is planning to study 
abroad for a semester or two 
may have several questions in 
mind: what country to choose 
and how to prepare well for 
the trip. It might be quite 
helpful to use the experiences 
of EBS students who have 
already been in France and 
studied in Paris.

M aria Duhhova, an 
IntBBA-3 student who is
now studying at ESCE 
University in Paris suggests:

"One of the most important 
issues to have a closer look at is 
finding accommodations. It is 
very convenient if you are able 
to find an appropriate 
apartment after you have 
arrived in Paris. But most of 
the time a student has to sign a 
contract for rent before he or 
she gets into the country. Of 
course, the university can also 
provide a student with 
accommodation, but usually 
these options are more 
expensive. It would be 
reasonable to turn to students 
who are currently studying in 
Paris because there is an 
opportunity to move in to their 
apartment after the semester is 
over. Also, pay attention to the 
terms of the contract. Be sure 
that the length of the contract 
corresponds to the time you 
are planning to stay in a 
country

By the way an EBS student 
who is studying in France gets 
a €400 scholarship from the

EBS plus €170 from the local 
government.

In addition, it is worthwhile 
to find out which documents 
will be needed abroad. Besides 
a passport, you will certainly 
need a Haigekassa card and a 
birth certificate in English.

In my opinion, studying in 
France is a w onderfu l 
opportunity to see the country 
its e lf  as w e ll as v is it 
neighboring counties. It is not 
very expensive. I have already 
visited Spain and I am 
planning to see Alpine Winter 
Sports Resort."

Triinu  Tarkin, who
studied in the same university 
in the fall of 2003, adds:

"The level of education in 
the ESCE is just about like in 
the EBS. Generally speaking, 
you can study in both French 
and English but not all the 
subjects might be available in 
English. Most likely you would 
have to speak French in the 
Study Department because 
most of the local people do not 
know English. For a new EBS 
student who can not speak 
French, the ideal alternative 
could be to study it in the EBS 
during the first 4 semesters 
and in the fifth semester go to 
France to practice the 
language with native speakers.

The food in Paris is very 
expensive, even in the 
university cafe. We bought 
e v e r y t h i n g  f r o m the  
supermarkets, cooked at 
home, and made sandwiches 
to take to the university

The whole journey was 
magical and full of new 
experiences for me."

mailto:km@ebs.ee
mailto:xerod@hot.ee


Hindame Õ!Se

Siiri Paas, BPA-1
^nn.paa^@eb .̂ee

Õppeinfosüsteem ehk iühen- 
datuit Õ!S on iga tudengi jaoks  
iahutamatu õpingute osa. Ü!i- 
kooiid on seüe arendam isse  eri- 
nevait panustanud ning seüest  
iähtuvait on ka tuiemused.

Teistest rohkem ehk vajavad 
seda esimeste kursuste tudengid, 
kelle jaoks kogu uus ja suur

kaadervärk alguses pisut 
keeruline võib tunduda ning 
informatsioonitulvade rünnak 
kõik algselt omandatu hoopis 
segamini ajab. Sestap uurisimegi, 
kuidas läbi tudengite silmade 
erinevate Tallinna ülikoolide 
ÕISid välja näevad, kui kasulikud 
ja kasutajasõbralikud need on.

EBS (9 p)
Isiklik suund tudengi poole on 
väga hea (isiklikud mateijalid, 
tunniplaanid jne).
Lihtne ja loogiline ning väga 
põhjalik. Kõik vajalik info on 
olemas. Väga meeldiv oli kaas- 
tudengite nimekiija olemasolu. 
ÕIS'is avaldatakse ka kontroll
tööde tulemused, kusjuures süs
teem näitab ka, kui hästi läks

Tallinna Ülikool (6 p)
Väga hea mulje jä i TLÜ 
õppekeskkond IVA'st. Sinna 
saavad õppejõud lisada mater
jale ja ülesandeid. Sama süstee
mi kaudu saab (mõningatel 
juhtudel ka peab) kodutöid 
esitada. Keskkonna kaudu 
saavad tudengid ja õppejõud 
teineteisele ning omavahel 
teateid saata. Samuti leidub 
rühmatöö moodul, kus hulk 
inimesi saavad ühe projek
ti/ülesande raames materjale 
jagada ja kommenteerida.

Tallinna Tehnikaülikool 
(5p)
Erinevad süsteemid on liiga 
laiali ja erinevatel osakondadel 
erinevad. Võiks lisada ka kõik 
muu loengutega seonduva 
(materjalid, tunniplaanid) 
samasse süsteemi ja kohta, et 
iga asja jaoks ei peaks minema 
uuele lehele. Peamiste funkt
sioonidena sisaldab õpingu
kavasid ja õppeaineid. Perso-

õppuril võrreldes teis
tega. Sarnaselt saab 
gruppe võrrelda ka 
keskmise hinde alusel. 
Miinusena võib välja 
tuua selle, et tudengi
tele näidatakse kohati 
asju, m ille le  neil 
juurdepääsu ei ole ehk 
kasutajaid võiks natu
kene rohkem eristada.

Et olla TLU suhtes 
aus, tuleb arves
tada nende hilist 
starti. Deklareeri- 
mistega seonduv 
on hetkel puudulik 
Internetis dekla
reerida ei saa.
Näeb vaid eksami 
aegu ja lõpptule
musi. Õppetule- " 
muste ülespanemine ei toimu 
ÕISi kaudu, vaid olenevalt 
õppejõust kas ei toimu üldse või 
toimub eri süsteemide kaudu

naalseid hindeid 
on võimalik vaa
data, kuid tunni
plaan on üldine 
(grupi tunniplaan, 
mitte personaal
ne). ÕISi kaudu

(nt õppejõudude kodulehed). 
Arvata võib, et keskkonna 
täiustamise kallal töö käib ja 
kauaks see nii ei jää.

saab esitada aval
dusi akadeemilise puhkuse, 
kontaktandmete muutmise ja 
õppetoetuste jaoks. TTÜs aren
datakse hetkel uut õppeinfo-

süsteemi, mis asendab tulevikus 
praeguse täielikult, mistõttu 
pole ka olemasoleva arendami
seks aega kulutatud.

Kui ma vaid oieksin 
vahetusüiiõpüane...

Triin Rebane, BBL-1
rep$ik@7iotnMi?.com

Kuidas saada vahetus- 
üliõpilaseks, kuhu on või
malik sõita, mida selleks 
tegema peab... neile küsi
mustele said tudengid vas
tuse EBSi Study Abroad  
Eveningult.

17. oktoobri õhtul toimus 
EBSi aulas Study Abroad Evenmg, 
kus tutvustati vahetusõpilaseks 
minemise võimalusi.

Kõigepealt esines rahvus
vaheliste programmide koordi
naator ning ürituse peakorral
daja Kelli Saaren, kes andis 
lühiülevaate välismaal õppimise 
võimalustest, eelistest ning 
tingimustest miks minna ning 
kuhu, kes saavad kandideerida 
ning kuidas ja milliseid asja

ajamisi tuleb ette võtta. Selgus, et 
kõige enam on vaja tahet ning 
julget pealehakkamist! Muu on 
juba lihtne asjaajamine, millele 
järgneb kogemus terveks eluks.

Järgnes Socrates Eesti Büroo 
esindaja Terje Paasi sõnavõtt, 
mille käigus said tudengid üle
vaate Erasmus-programmist, 
pakutavatest stipendiumitest 
ning keelekursustest. Sellest, kui
das sihtkohta jõuda, rääkis Wris 
reisibüroo tegevjuht Alari Väse- 
mägi. Kõige paremaks võima
luseks pileteid osta on reisibüroo 
pakutav võimalus broneerida 
pilet Interneti teel. Ülejäänud 
ajab korda juba reisibüroo.

Viimasena kõnelesid Erasmus 
tudengid nii Eestist kui ka 
Austraaliast. Oma atraktiivse 
esinemisega sisendasid nad veel 
rohkem motivatsiooni ning tahet. 
Seiklustest rääkides paiskus neist 
välja meeletus koguses energiat 
ning särtsu. Õhtu jätkus Erasmus 
tudengitega juttu ajades ning 
oma küsimustele vastuseid 
otsides. Põneva ning informa
tiivse ürituse lõpetas loosimine

kõigi osalenute vahel loositi välja 
kolm särki.

Mina võin nüüd julgelt väita, 
et minu tulevikuplaanide hulka 
kuulub kindlasti ka välistuden
giks hakkamine. Kuhu ning 
millal, selgub peagi!

Ürituse ettekanded ning pildi
galerii leiad Tudengiportaalist 
ebsikas.ebs.ee.

Tudengi mehe tiitii 
võitis ebsikas!

H elen  Koht, BBl-2
he/en.Xoht@ebs. ee

Sügispäevade raames valiti 
21. septembril Tudengimees 
2005. Vägagi hinnalisele tiitlile 
kandideerisid noormehed eri
nevatest ülikoolidest nagu TTÜ, 
EMA, TLÜ, EMereA, ITK, SKA, 
TPS ja muidugi oli ka meil, EBSil, 
välja panna oma esindaja. Läbi 
erinevate voorude oli võistlejatel 
võimalik näidata nii oma oskusi 
kui ka mehelikkust. Parimatest 
parimaks ostutus aga meie endi 
Ardo Uudmäe, kes õpib teisel 
kursusel rahvusvahelist ärijuhti
mist.

Sellest üritusest saab järel
dada, et EBSis ei käi mitte ainult 
ilusad naised vaid ka kõige 
mehisemad mehed!

Õnneks leidis meie kiire 
eluviisiga Ardo ka aega, et vastata 
mõnele küsimusele.

Mis põhjusel läksid üldse 
Tudengimehe valimistele? 
Edevusest?

Edevusega ei tohiks küll prob
leeme olla. Võistluste kohalt 
mulle suurt valikuvõimalust ei 
jäetud. Alguses küll tõsiselt 
kahtlesin, kas viitsin asjaga 
jännata, aga lõppkokkuvõtteks 
võib üritusega rahule jääda, kuna 
korraldus oli hea ja ülejäänud 
tudengipoisikesed olid ka 
karvased kollid. Nende õnnetus,

et just minuga võistlema sattusid. 
Peale minu oli neil kõigil võrdne 
võimalus võita.

Mida pidasid oma suuri
mateks trumpideks konku
rentide ees?

Üheks eeliseks oli kindlasti 
see, et läksin võistlusele kindla 
eesmärgiga ja ettevalmistatult. 
Lisaks nendele arvan et kaasa 
aitasid ka: välimus, alkohol, hea 
kasvatus (aitäh isa ja ema), head 
hinded (õpetajad, te olete ilu
sad), vanaema, sõbra koera
kutsikad, Hannese üleeelmine 
naine, vanaisa, kes siiani ei kanna 
dressipükste all valgeid ilmasõda 
näinud boksereid, Heigo ema, 
parkimistrahvid ja loomulikult 
kõik pöidlahoidjad.

Milline on Sinu nais- 
ideaal?Kas eelistad kindlat 
tüüpi naisi?

On olemas kahte tüüpi naisi: 
ilusad ja ilusamad... mulle 
meeldivad mõlemad.

Oled EBS Üliõpilasesin- 
duses spordijuht. Kui palju 
ise sportides aega veedad?

Vaba aja üritan ikka spordiga 
ära sisustada, mida küll kahjuks 
aina vähemaks tundub jäävat. 
Kuid soovitan kõigile spordi 
arvelt mitte aega varastada...

Kas Tudengimehe tiitel 
on ju ba  m õjutanud või 
mõjutab kuidagi sinu elu?

Abieluettepanekuid pole veel 
küll saanud, aga rohkem 
naeratusi on küll minu suunas 
tulnud ja õnneks jüst tüdrukute 
poolt.

Tudengimees 2005 - Ardo Uudmäe

Julia (vasakul) ja Maria (paremal)

Julia, BBL-1
Mõte välismaale õppima minna tekkis 
juba ammu. Peamiseks ajendiks on 
saadav kogemus ning suur tulevik. Soov 
oleks hakata vahetusüliõpilaseks 
magistrandina, siis olen juba kolm 
aastat EBSis õppinud ning tean täpselt, 
mis kus toimub ning olen valmis 
tulevaseks katsumuseks. Study Abroad 
Evening oli informatiivne, tudengid said 
vastused oma küsimustele.

Maria, BBL-1
Mõte hakata Erasmus tudengiks oli 
olemas, peale tänast õhtut sain veel 
lisainformatsiooni, kuhu, kuidas ja miks 
minna. Tahan minna Saksamaale, kuid 
kuna keel vajab veel õppimist, siis arvan, 
et õige aeg oleks magistrantuuris.



Vaatiuse a)! on EBSi keeteõppejõud
EBS on suutnud oma katuse aüa koguda terve rea  
siimapaistvaid ja omanäolisi õpetajaid. Just see  
teeb EBSist sette, mis ta täna on. Püüam e oma  
!ehekü!gede! taas tuua tähemate mõne neist, kes 
meie mõttemaaüma siin paremaks ioovad. 
iga kooii tegeiikku taset näitavad eeikõige tema

viiistiased. EBSi korraidatavatest 
viiistiasuuringutest setgub, et kõige otutisemate 
kompetentsidena, mis iõpetanuteie karjääris edu 
on toonud, nimetati enim subttemisoskust, 
keeiteoskust, teadmisi oma! aiai ning 
anatüüsivõimet. Uurime siis, kuidas setteni jõuda.

Kasvatan inimest, mitte õpetan ainet

Tuuli Stewart, KBÄ-41
tnn^st@yahoo. com

Minuga on täna Jaanika Sarv, 
EBSi saksa keete tektor, teise 
võõrkeete tektoraadi juhataja. 
Tunnen teda oma saksa keete 
õpingute ajast. Vaiksett rõõmustan, 
et seekord oten mina kuutaja ja 
tema vastab.

Õpetaja kui õpiprotsessi 
initsiaator ja  suunaja

Enesejuhitud õppim ise 
keskne idee on Õppija vastutuse 
suurenemine ning õpetaja rolli 
nihkumine dikteerijast suunajaks 
ja lihtsustajaks õppimise paremal 
organiseerimisel. Ära tee ise, vaid 
anna õppurile idee ja tõuge, küll 
tulevad ka imed.

EBSis on keeleõppel sisult 
kaks eesmärki - 1) A-taseme 
õppur, kes on rahvusvaheliselt 
konkurentsivõimeline keele- 
oskaja; 2) keele ja kultuuri
huviline, uudishimulik inimene 
laiemalt, kes oma keelt läbi elu 
vajadustele ja võimalustele 
vastavaks kohendab.

Koolitaja roll on üldiselt 
muutunud täna tegelikult palju 
komplekssemaks. Kompleksus 
tekib suunamise erivajadustest 
mitmetahulise õppe tekitamisel. 
Tähtis on anda võimalust ja 
ruumi autonoomseks tegevuseks.

Õppijakeskses tunnikliimas 
tuleb õppejõul klassikalisest 
rollist välja tulla ning auto
noomset õpitegevust eesmärgi 
poole suunata ning protsessi 
lihtsalt toetada. See eeldab 
usaldust mõlemalt poolt. Õpilane 
ei taha enamasti teada seda, mida 
mina arvan, et ta tahab teada. 
Tudeng teab paremini, millest tal 
puudu jääb. Kuula teda. Vastu
tuse puudumine pärsib õppimist, 
ootan igalt tema panuse andmist, 
mitte tuima kuuletumist. Minu 
kui õppejõu roll on suunata 
õpilasi informatsioonikanalite 
juurde; innustada neid looma, 
teadvustama ning arutlema - 
enese seatud unelma poole 
peavad nad ise kõndima. 
Õppejõud ei ole siinjuures ka 
otsustaja üliõpilase arengu üle 
vaid ta peab tagama tagaside- ja 
kontrollimeetodid, mida õppija 
saab iseseisvalt kasutada oma 
tulemuste määratlemiseks.

Sõbrad  j a  kaas lased  
õppeprotsessis

Enamus tudengitega olen

sõber. Sõber ei vea mind alt, ta 
respekteerib mind, on moti
veeritud.

Ma olen oma töö paranda
matu fänn. Sageli on kogu mu 
pere minu töö fännid. Olen 
valmis oma õpilase nimel 
töötama, vaeva nägema ja oma 
aega ohverdama. Ootan tege
likult sama ka neilt.

Minu jaoks on tunni ette
valmistamine investeering. Aga 
kui juba meeskonnatöö, siis 
ootan tunnustust ka mina. 
Rõõmu teevad tudengid, kes 
sellest aru saavad. Olen saanud 
nädalavahetusel meile „Jaanika, 
tegin endale ühe sellise haiju- 
tuse, et materjali paremini 
omandada. Mind see aitas, äkki 
huvitab teisigi". Õppur võtab 
sellega osa vastust minult, 
laiendab silmaringi nii endal kui 
kaasõpilastel. Ega ma Jumal pole. 
Ja andmisrõõm pole mitte ainult 
mulle omane.

Tagasisidet on kõige erineva
mat laadi. Aga sa tunned ära, kui 
see on siiras ja see tunne viib 
edasi. Õpetaja ei ole alavääristaja 
ega karistaja. Eriti selle eest, 
mida mina pole õpetanud või mis 
minu vaadetega ei sobi. Kuid 
isegi valesti õpitut saab paran
dada. Positiivne analüüsiv abi on 
see, mida minult oodatakse.

Loovust ja  loom ingu
lisust! Me ei oota tuupijaid

Keeleõpe nõuab julgust vigu 
teha! Meie üldhariduskool 
õpetab ikka veel, et kui teed vea, 
siis hinne kukub. Minu moto on - 
parem valesti rääkida kui 
õigesti vaikida. Kui natfve saab 
aru, mida sa räägid (mina-köök- 
söök-keetma stiilis), siis on D 
minu juures juba käes.

Klass on meie kodu. Mõtte
mullid seintel - vaba ja vahva 
eneseväljendus, mõtete jagamine 
teiste gruppidega, erinevate 
gruppide ühistunnid - kui üks 
grupp suudab välja tuua oma 
loovuse, nakatab see ka teisi.

Keeleõpetaja ei pea perfektset 
keelt õpetama (seda pole ju 
olem as) vaid uud ish im u  
initsieerima. Keel areneb koos 
muu eluga ja väljendab teatud 
grupi suhtlust. Noor vajab mitte 
ainult kivist klassikat, vaid 
arusaama piiridest, mis ühen
davad ja lahutavad erinevaid 
keelekeskkondi. Minu tunnis 
võib kasutada slängi ja „noorte- 
kat". Internet ja teatmikud on 
olemas ka tulevikus.

Kombineeri! Oleme kasu
tanud videotreeningut, mida 
keeleõppes ei nõuta; toome 
loovust sõnavarasse (olen ise 
Jaanika tunnis intrigeerivatel 
teemadel kitjandeid kihutanud,

tänapäevases ärikeskkonnas 
liikuv Punamütsike olnud, 
mänguklotsidest maja ehitanud - 
ikka nii, et kogu aeg räägid. T.S.).

Isemõtlemise suureks toeks 
loen suulist eksamit, mitte 
testi - kena, kuid kaduv 
õppevorm (meie koolis on veel 
paar õppejõudu peale Jaanika, 
kes seda elus hoiavad, näiteks 
Arno Almann). Vestluses tekib 
tagasiside (õpetajalt) + arutlus 
(õpilaselt). See on enam kui 
teadmiste kontroll, sest siia 
sulanduvad õige keskkonna 
loomine, partnerluse tekitamine, 
vestluse faaside vaheldumine jm, 
mida aine õpetamise kõrval 
õpilasele pakkuda saame. 
SÕnade test on õppevorm, mis 
teatud (pigem erandjuhtudel) 
muidugi kasutatav. Mõttetu on 
teha testi, kus sõnade ja lünkade 
arv klapib - siis mõõdame mitte 
sõnade tundmist, vaid midagi 
muud, mis pole teadmiste 
kontroll.

Tuupija polegi vast see kõige 
väsitavam suhtumine. Mõni 
tudeng vahel küsib semestri 
algul, et miks sel aastal teist
sugused testid on kui möödunud 
aastal, krabistades oma modern- 
tehnikas koopiad. No arvake ära.

Hea tuju ei sega ometi 
õppimist ja  omandamist!

Vaadake, ma teen seda tööd 
juba palju aastaid. No kuulge, ka 
minul peab põnev olema! 
Imeravim on ikka huumor, 
vaheldus tegevustes ning klassi ja 
meeleolu tuleb tajuda - hommi
kune 8.30 tudeng ei ole sama, mis 
õhtune tudeng. Määrav on 
suunata neid aktiivsele osalemi
sele tunnis - 1,5 tunni jooksul 
keeleõppejõud ei räägi rohkem 
kui 20 minutit ühtekokku. 80% 
juhtudel suudan seda joont 
hoida. Olen loomult lobiseja.

Vürtsid! Eestis need puu otsas 
ei kasva. Siis looge neid ise oma 
tunnis! Veel üks nipp - pane 
inimesed omavahel vaidlema - 
üllatav, aga sõnavara nappus pole 
enam probleemiks ja vaadete 
erinevusest tekib uus tasapind ka 
õpetajale, sest õpilase keel 
väljendab TEMA maailma. Keel 
peab ju olema rakenduslik ja 
elulähedane.

Partnerharjutused, presentat
sioonid, sõnad loosirattast - kõik 
on omal ajal omal kohal. Näiteks 
lihtne harjutus - said sõnad 3, 6,
7, 13, 16, 18 - nüüd moodusta 
nendega lause. Jah, just nendega. 
Las olla naljakas, kes seda 
keelab?

M otivatsioon i jagatakse 
Jaanika tunnis paremale ja 
vasakule. Nt. koputamine - kui 
keegi vaimuks või tubli on,

Jaanika Sarv

koputavad kõik saksa kombe 
kohaselt vastu lauda, luues 
mõnusa aplausi (See oli hea 
tunne. T.S.).

Keeleõpe õpetab valmis
olekut eluks, eriti ärieluks.

Kommunikatsioonistrateegili 
ne õpe ja kommunikatsiooni- 
kompetents on pikad sõnad, kuid 
meie elus vajalikud. Nagu ka 
inter-ja metakultuuriline õpe.

Kuni Haagenini (Jaanika 
kaitses seäl oma magistritöö 
keeleõppe metoodika alal. T.S.) 
arvasin, et metoodika on jama. 
Enam ei arva. Tänapäevane 
suhtumine on kaasajastamine. 
Mitte kõik siin pole selleni 
jõudnud. Väljund on see, mida 
me kõik ootame - tajutav, nähtav, 
kombatav tulem.

Koostasime keeleõppe käigus 
näiteks O^ftce Management 
käsiraamatu - tudeng-eksperti- 
delt, koos piltidega. Kui palju 
põnevaid artikleid ja entusiasmi! 
Veel üks võimalus essee asemel 
oma oskusi näidata. Siia tulevad 
ju juurde teiste analüüs (võtsime 
ta kohe kasutusele) ja areng.

Keeleõpe on tegelikult 
üks suur kom m unikat- 
sioonitreening.

Arvan, et kõige paremini 
sobivad siin igasugused loomin
gulised ja mängulised elemendid. 
Selleks on nii palju võimalusi.

Kui eesmärk on arendada

isikupärast keelekasutust,
väljendusoskust ja esinemis
kindlust, siis on tunni sisuks 
väljendusharjutused, grupi- 
vestlused, rollimängud.

Üks tänapäevase ärimehe 
„must be" on spontaansus. 
Seda arendame ootamatute 
suunitletud pöördumiste kaudu.

Loovust arendavad mini- 
kõned erinevalt teemadel, vahel 
kasutades ka paber-liim-värv 
kombinatsiooni. Loominguli
sust õpetavad lühijutud, neile 
ootamatute lahenduste leidmine.

Argumenteerimisoskuse 
ni jõuame läbi improvisat
sioonide, mis väljastpoolt 
naljakad, sisult arendavad.

Nähtuste/asjade defi- 
neerim isoskust arendavad 
mõistatusmängud, vaidlused, 
väitlused. Muidugi käib teatud 
etapil siia juurde ka uue ja 
konkretiseeritud sõnavara 
d rillim ine, mis tege liku lt 
kasvatab tegutsemisdistsip- 
liini

Tänane juht ja juhiabi vajavad 
ka selliseid (keele)õppega 
seostuvaid omadusi nagu 
teravmeelsust, löögivalmi
dust, kontsentratsioon i
võ im et  - seda treenivad 
väljendus- ja reageerim is- 
harjutused, kuulamisoskuse 
arendamine, minapildi tajumine 
läbi grupidünaamika.



iD)^kaart - abivahend riigiga 
e-suht!emisei

Peeter Pakkanen, BBL-2
perrushaz@hotmaH. com

Kindlasti on paljudel meil 
rahakotis ID-kaart ehk ametliku 
nimega isikutunnistus, mida 
kasutame peamiselt isikut 
tõendava dokumendina. Oleme 
kuulnud midagi digitaalsest 
allkirjast ning nüüd teame ID- 
kaardi tähtsusest e-valimiste 
raames. Kuid kindlasti ei piirdu 
ID-kaardi kasutusvõimalused 
ainult nendega. Selleks, et 
uurida, mida pakub meile ID- 
kaart, sain kokku Kodakondsus- 
ja Migratsiooniameti (KMA) 
avalike suhete osakonna nõuniku 
Piret Aroga ja Riigi Infosüsteemi
de Arenduskeskuse kommunikat- 
sioonijuhi Rica Semjonovaga 
ning vestlesin nendega sellel 
teemal..

Rääkige palun lähemalt 
ID-kaardist

Piret Aro - Rohkem kui kolm 
aastat tagasi hakkas KMA esi
mestele taotlejatele väljastama 
isikutunnistusi. Isikutunnistus on 
Eesti elaniku isikut tõendav 
dokument, mis on kohustuslik 
Eesti kodanikele alates 15. elu
aastast ning kõigile elamisloaga 
Eestis elavatele välismaalastele.

Isikutunnistust saab kasutada 
nii tavapärase isikut tõendava 
dokumendina kui ka isikutuvas- 
tuseks elektroonilises keskkon
nas. Isikutunnistust saab isikut 
tõendava dokumendina esitada 
pangatellerile pangakontoris, 
poemüüjale kaardimakset tehes, 
Eesti kodanikud saavad isiku
tunnistusega Euroopa Liidu 
piires reisida. Lisaks sellele võib 
isikutunnistust kasutada ka oma

isiku tuvastamiseks elektrooni
lises keskkonnas ning digitaal- 
allkiija andmiseks.

Paljud inimesed kasuta
sid sel aastal esmakordselt 
ID-kaarti e-hääletamistel. 
Tänaseks on valimised läbi, 
kuidas e-hääletamine läks?

Rica Semjonova Hea meel 
on tõdeda, et e-hääletamine läks 
korda - ID-kaardi abil käis hääle
tamas ligi 10 000 inimest! Meie 
kokkupuude riigiga on aga 
muidugi tihedam kui vaid 
valimiste ajal - riigiasutuste uksi 
kulutame regulaarselt. E-hääle- 
tamise kogemuse järgselt on meil 
olemas positiivne kogemus, mida 
igapäevaste asjatoimetuste 
juures endal kasutada. Riigiga 
suhtlemisel saame kasutada ka 
elektroonilist ust. ID-kaart toimib 
sealjuures turvalise võtmena.

Kuidas siis siit edasi 
minna?

RS - Selle asemel, et ID-kaart 
kuni järgmiste valimisteni tolmu 
koguma jääks, saab seda enda 
kasuks tööle panna. Riigi ja 
kodaniku vahelise suhtlemise 
hõlbustamiseks on loodud nii 
andmevahetuskiht X-tee, ID- 
kaart kui ka riiklikud portaalid - 
eRiigi portaal www.riik.ee ja 
Teabeportaal www.eesti.ee.

Varasemast enam on ini
mestel olemas kaardilugejad 
ning esimene ID-kaardi elektroo
nilise kasutamise kogemus - 
seega teoreetiline ja praktiline 
valm isolek elektrooniliseks 
suhtluseks riigiga.

Kindel on see, et vaid kasu
tajate ja nende tagasiside kaudu 
saame elektroonilisi kanaleid 
arendada selliselt, et need 
vastaksid meie vajadustele ning 
aitaksid meil oma elu Eestis 
mugavalt elada. Informatsiooni- 
ja kommunikatsioonitehnoloogia 
ei ole eemärk omaette - nende 
eesmärgipärane kasutamine

võimaldab meil ühiskonna 
elukvaliteeti, meie kõigi elukvali
teeti parandada.

M i l l i s e i d  e -k a su tu s -  
võimalusi pakub meile ID- 
kaart?

RS - ID-kaardi elektrooniliste 
kasutusvõimaluste kohta pakub 
infot kodulehekülg http://www. 
id.ee. Kodulehe-külge haldab AS 
Sertifitseerimiskeskus, kes vastu
tab ID-kaardi elektrooni-liste 
funktsioonide toimimise eest.

Kodanikuportaal https://w 
ww.eesti.ee pakub praktilisi e- 
teenuseid. Kodanikuportaal avati 
2003. aastal eesmärgiga pakkuda 
inimestele võimalust kontrollida 
omaandmeid erinevates riiklikes 
andmekogudes ning täita aval
duste vorme, allkiijastada ja 
saata dokumente ning saada 
infot planeeritavate elektri
katkestuste kohta talle huvi 
pakkuvas piirkonnas. Kodaniku
portaal on kodaniku privaatne 
asjaajamiskeskkond, m ille 
vahendusel saab elektrooniliselt 
teha paljutki sellist, milleks seni 
oli vaja pabereid täita, kohale 
sõita ja hulk aega kulutada. 
Kodanikuportaali sisse logi- 
miseks on võimalik kasutada ID- 
kaarti või pangalingi kaudu. 
Kodanikuportaali teenused täie
nevad pidevalt.

Riigiga elektroonilise suhtle
mise meelespeaks on www.riik. 
ee, mis annab infot riigiasutuste 
ning nende tegevuse kohta. 
Eraldi on välja toodud päeva
korral olevad teemad ning 
erinevad www-teenused.

Praktilist infot ja näpunäiteid 
asjaajamiseks pakub teabe
portaal http://www.eesti.ee, mis 
annab praktilist infot Eestis 
elavate inimeste õiguste ja 
kohustuste kohta, samuti näpu
näiteid asjaajamiseks Eesti 
riigiasutustega. Teabeportaalis 
on kättesaadavad blanketid, 
viited seadustele ja kasulikele

kodulehtedele, asjakohased 
telefoninumbreid ja www- 
teenuseid. Teabeportaali kaudu 
saavad nii kodanikud kui 
ettevõtjad  siseneda X-tee 
teenuste ruumi.

Seoses  e -va l im istega  
räägiti palju sertifikaati
dest, mis need on ja  miks 
neid peab uuendama?

PA - Isikutunnistuse kehtivus
aeg isikut tõendava dokumendi
na on üldjuhul kuni kümme 
aastat (lastel ja välismaalastel 
vähem). Isikutunnistuse kiibile 
kantud sertifikaadid, mis võimal
davad isikutunnistuse elektroo
nilist kasutamist, kehtivad 
turvalisuse kaalutlusel kolm 
aastat. Seetõttu peab kaardi 
kümneaastase kehtivusaja 
jooksul sertifikaate uuendama 
kolm korda. Aegunud sertifi
kaatidega isikutunnistuse kasu
tamine elektroonilises kesk
konnas ei ole võimalik.

Kas see tähendab, et ID- 
kaart kaotab kehtivuse ka 
is ikut tõe n da va  d o k u 
mendina?

PA - Kehtivad sertifikaadid on 
olulised üksnes elektrooniliseks 
isikutuvastuseks ja digitaal
allkirja andmiseks, tavapärase 
isikut tõendava dokumendina 
kehtib ka aegunud sertifi
kaatidega isikutunnistus.

Kuidas sertifikaate uuen
dada?

PA - Kõige mugavam ja 
lihtsam on isikutunnistuse 
kasutajal sertifikaate uuendada 
Interneti vahendusel aadressil 
www.sk.ee/id-uuendus. Sertifi
kaatide uuendamiseks Internetis

on vajalik kiipkaardi lugeja ja 
vastav arvutiseadistus, toimin
gule kulub ligikaudu viis minutit.

Lisaks Internetile saab sertifi
kaate uuendada ka selleks 
vo lita tud  pangakontorites 
(loetelu leiab SK kodulehe
küljelt), AS Sertifitseerimis
keskuse teeninduspunktis Tallin
nas (Vabaduse väljak 7) ja kõigis 
KMA teenindusbüroodes üle 
Eesti.

Internetis ja KMA teenindus
büroodes saab sertifikaate 
uuendada üksnes seoses sertifi
kaatide kehtivusaja lõppemisega, 
st juhtudel kui sertifikaatide 
kolmeaastase kehtivusaja lõpuni 
on jäänud vähem kui 105 päeva 
või sertifikaatide kehtivusaeg on 
juba lõppenud.

Sertifikaatide uuendamine 
seoses nende kehtivusaja 
lõppemisega on tasuta.

Sertifikaatide uuendamisel 
nii Internetis kui ka kliendi
teenindaja juures peab isiku
tunnistuse kasutaja teadma talle 
koos isikutunnistusega antud 
PIN-koode. Kui inimene tahab 
sertifikaate uuendada (nende 
kehtivusaeg on lõppenud või 
lõppeb 105 päeva jooksul), kuid 
on unustanud PIN-koodid, saab 
ta uued PIN-koodid KMA 
te e n in d u sb ü r o o d e s t , sertifit
seerimiskeskuse teenindus- 
büroost tasuta, vo lita tud  
pangakontoritest (loetelu SK 
koduleheküljel) vastavalt hinna- 
kiijale (90 krooni). Kui aga serti
fikaatide kehtivusaja lõppe
miseni on jäänud rohkem kui 105 
päeva, saab uued PIN-koodid 
tasulise teenusena volitatud 
pangakontorist.

EBSi ü!iõpi!astööde konverents
Siiri Paas, BPA-1
snri.paas@ebs.ee

25. oktoobrini oli võimalus 
esitada kõigil üliõpilastel oma 
töid EBSi üliõpilastööde konkur
sile, mille seast tehakse esialgne 
valik ning parimad tööd võistle
vad 13. detsember 14:00 EBSi 
ü l i õ p i l a s t ö ö d e  k o n v e 
rentsil. Võitjate vahel lähevad 
jagamisele stipendiumid, lisaks 
hinnaline Raymond Weili käekell 
ja mitmeid teisi auhindu.

Selline teade on mitmeid 
kordi läbi jooksnud ÕISist ja 
rippunud infostendidel.

Milleks sellist konkurssi 
üldse vaja on?

Ülikooli üheks eesmärgiks on 
pakkuda Õpingutele lisaväärtust, 
milleks sobivad sellised konkur
sid hästi. Akadeemilise kultuuri 
arendamiseks on need aga

hädavajalikud, sest annavad 
võimaluse oma töid hinnata kogu 
ülikooli tasandil, kuna esindatud 
on nii bakalaureuse kui ka 
magistriõppe tööd.

EBSis korraldatakse üliõpilas
tööde ülekoolilist hindamist 
alates 1999. aastast. Ometigi ei 
ole see veel saavutanud piisavat 
populaarsust. Siiani on võistlu
sele esitatud vaid ca 20 tööd, mis 
nelja kategooria vahel jaotamisel 
teeb viis tööd ühe kategooria 
kohta. Seda on selgelt liiga vähe!

Miks ei ole üliõpilased 
piisavalt motiveeritud?

Üheks põhjuseks võib olla 
vähene propageerimine. Mitte 
reklaami mõttes, vaid õppe
jõudude ja õppetoolide tasandil. 
Õppejõud võiksid üliõpilasi 
rohkem innustada üliõpilasi 
akadeemilise töö tegemisel ja 
teavitada neid selle tähtsusest,

sest lõppkokkuvõttes lõikavad 
sellest kasu ikkagi üliõpilased ise, 
arendades oma kirjalikke väljen- 
dusoskusi kui ka süvendades oma 
valdkonnapõhiseid teadmisi, 
mainimata igati väärikat rida CV- 
s. Samas ei tohi unustada, et selle 
nimel peaksid pingutama kõik 
osapooled  - m itte ainult 
õppejõud, vaid ka EBSi töötajad 
ja otseloomulikult tudengid ise!

Ülikooli poolt peaks olema 
tagatud üliõpilastöödele ka 
väärilised preemiad. Esimese 
koha eest saab tõesti hinnalise 
kella, aga teine koht peab juba 
leppima paari tuhande krooni 
suuruse preemiaga ning mis 
kolmandale kohale enam jääb... 
Arvestades kategooriate arvu, 
võiks mõelda ka preemiafondi 
suurendamisele ja seeläbi 
ü liõp ila s tööd e  suurem ale 
väärtustamisele!

RAYMOND WE!L
GENEVE
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We!come Party

Sandra Kuusik, BPA-1
sondro5@hot.ee

20. oktoobri! toimus Von 
Krah!is ebsikate M/e/co/ne 
Need, kes koha! ei o!nud võtke 
teadmiseks, et jah... see  o!i see  
sam a Casab !anca  pidu. Kus te 
o!ite?! Koha! o!i um bes 200 
inimest... aga  kui pa!ju käib 
EBSis inimesi?!? A ga  o!gu... 
ärge  põdege, teen tei!e iühikese 
ü!evaate seüest, miüest te i!ma 
jäite!

Karina Perevai
Nagu enne juba mainitud, oli 

stiiliks Casablanca. Algul oli 
väike paanika, aga kuna 18. 
oktoobril oli Casablanca filmi 
vaatamine, tegi see asja palju

kergemaks. Väga lahe oli, sest 
enamus olid stiiliga kaasa läinud 
ja isegi rääkisid sellele kohaselt. 
Peo kohta avaldas oma arvamust 
Kunstiakadeemia külalistudeng

Maria: „Väga lahe: interjöör, 
inimesed... kõik oli super". Jah, 
interjöör oli tõesti väääga mõnus: 
Von Krahli valgustatud sisehoovis 
olid vesipiibud, suupisted ja kõik 
muu selline. Muidugi kogu 
stiilsuse tipuks oli saksofoni- 
mängija. DJ-ks oli Marju Kuut, 
kes lasi seinast seina muusikat... 
see oligi vist väike möödalask. 
Tänu sellele õnnestuski mül 
saada üks negatiivne kommen
taar Jennylt: „Inimesi oli vähe ja 
muusika oleks võinud olla stiilile 
kohane".

Kuna see oli esmakursuslaste 
jaoks nii öelda esimene EBSi 
pidu, siis Karina seletas suure 
õhinaga: „Tore, et lõpuks niiviisi 
kokku saime. Tundsime ennast 
ühena. Olin üks kollektiivist".

Sellisele peole kohaselt valiti 
stiilseim tüdruk ja poiss ning

nendeks osutusid esmakursus
lased Siirija Janno

Nii... ühesõnaga, mis mül 
öelda... kahju teist, et heast peost 
ilma jäite. Palusin ka meie kõigi 
poolt armastatud õppejõul 
Karmo Kroosil avaldada oma 
arvamust ja ta soovitas mül 
täpselt kirja panna nii: „Karmo 
Kroos ei kommenteeri!" Aga 
jälgides tema ülevat meeleolu ja 
emotsioone oli näha, et ka tema 
oli ülimalt rahul. Ning parima 
kokkuvõtte tegi Kristjan: „Pidu 
oli väga meeldiv ja õnnestunud. 
Palju välistudengeid ja piisavalt 
meie omasid. Väga sõbralik 
õhkkond ning just see näitabki 
meie ühtsust". Ning ma arvan, et 
enamus kohalolijad on samal 
arvamusel. Suur aitäh korral
dajatele!

We iike bowüng, 
everybody does ;)

Koik kinno Soprus
tudengifiimifestivaiiie
„Sieepwaikers"

Programmis Future Anime linastuv film "Kakurengo"

Olga Koptšuk, BBL-2
jungZebe?over@hotmcHLcom

The EBS bowüng competition 
took p!ace on the 27"* ot October  
in K u : isa : ! , Mere Street 6

(Bowling club near Bon-Bon 
and Scotland Yard).

There were a lot of people, 
who came not only to play but 
also to support the players. Thus 
the atmosphere was really 
enjoyable and friendly We even 
had one ERASMUS student to 
take part in this activity Everyone 
was exited and after training for a 
while the first player let his 
bowling ball go. There were 26 
people divided in teams of twos 
(boy + girl), whose results then 
were put together to find out the 
winner. The players were fighting 
for the prize during the two 
rounds. After two hours of severe 
competition the world could see 
its heroes. Now I am glad to let 
you also know those people you'd 
better not play with bowling for 
money The best bowling players

among girls were: Triin  
Rebane, Julli Kozlova, Nele 
Sumberg. They received some 
small prizes from EBS and also 
from Ku:lsa:l . The best players 
among men were Sten Pisang, 
Ard o  U udm äe ,  K aspa r  
Kägu, who also got their prizes 
and respectful smiles from 
public. Now it is time to let you 
know the names of absolute
winners...They were.......Ines
Karu ja  Ardo Uudmäe, who 
took the first place out of 13 
couples and will go to restaurant 
Berlin for a 1000 kroon dinner 
Nikolai Angelov ja  Tatjana 
Popova got the second place 
and will also go to restaurant 
Berlin for a 500 kroon dinner.

Thus if you want to try 
yourself in bowling, you are 
welcome to visit Ku:lsa:l , 
especially because as a student of 
EBS you will receive a discount 
for each game with the EBSIKAS 
card. If you still do not have this 
card, we are waiting for you in 
room 204.

Anu Kerdi, BBA-1
anu.kerd;@mofLee

Taüinna Pimedate Ööde  
Fi!mitestiva!i (PÖFF) raam es on 
tu!eku! kinos Sõprus kaks PÖFFi 
a!atestiva!i. Nime!t 24.-27. 
novembri! animatiimifestiva! 
..Animated D r e a m s " ja 27. 
novem ber - 2. detsem ber  
tudengifümifestiva! 
„S !eepwa!kers" .

Animafilmifestivali peamine 
tõmbenumber on rahvusvaheline 
võistlusprogramm, kus võtavad 
mõõtu ca 45 animafilmi. Filmid 
on välja valitud tuntud välis
maiste animafilmifestivalide 
programmidest ja tehtud väga 
erinevaid tehnikaid kasutades.

Erikülalisena on festivalil 
Chris J. Robinson Kanadast, kes 
on Ottawa Rahvusvahelise

Animafilmide Festivali pro
grammijuht. Lisaks saab näha ka 
aasta jooksul valminud uusi Eesti 
animafilme tuntud tegijatelt.

Tudengifilmifestival on eel
kõige tudengitele, mis on korral
datud tudengite poolt ja milles 
näidatakse peamiselt tudengite 
tehtud filme.

Võistlusprogrammi avab 27. 
novembril Eesti uute tudengi
filmide esilinastus. Rahvus
vahelises võistlusprogrammis 
linastub üle 60 filmi. Kandi
deerijaid on kokku 36st eri riigist, 
alustades Saksamaaga ja lõpe
tades Koreaga.

„Sleepwalkers"-ile lisab põne
vust peale võistlus-programmi ja 
eriprogrammi ka filmikool, kuhu 
on oodatud kõik, nii tudengid kui 
ka professionaalid. Õpetust 
jagavad tunnustatud filmitegijad. 
„Sleepwalkers" otsib uusi talente, 
originaalsete ja värvikate idee
dega filmitegijaid, kes on asjast

tõsiselt huvitatud.
Veel on tudengitele avatud 

Kamakino eriprogramm. Õhtuti 
kogunevad sinna kõik need, kes 
peavad end tõelisteks tudengi
teks, joovad peent kamajooki 
pokaalist ja tulevad kinno 
eelkõige selleks, et avastada enda 
jaoks filmimaailma klassika. 
Eriprogrammis võib näha eelmise 
aasta võidufilme.

Võta sõber või sõbrad kaasaja 
tule tudengifiimifestivaiiie ning 
sa ei pea kahetsema, kuna seal on 
midagi meelepärast kõigile.

NB! Neid filme saab näha 
ainult PÖFFi filmifestivali raa
mes, sest Eesti telekanalitesse ja 
kinodesse need tavaliselt ei jõua. 
Tegemist on m illegi ainu
laadsega.

Piletid ja passid on saadaval 
kinos Sõprus ja Piletilevi müügi
punktides. Lähemat informatsi
oon i saab h ttp ://w w w .h  
ot.ee/sleepwalkers/

SLEEPWALKERS i TUDENGIFILMIDE FESTIVALI 
KAVA:
* AVAMINE 27.11. kl 20.00 KINOS SÕPRUS
* V0ISTLUSPROGRAMM28.il. 01.12. kl 16.00 ja 18.00 KINOS SÕPRUS
* KAMAKINO ERIPROGRAMM 28.11. 01.12. kl 20.00 KINOS SÕPRUS
* FILMIKOOL28.il. 02.12. kl 10.00-14.00 KINOS SÕPRUS
* LÕPETAMINE.02.12. kl 15.30 RESTORAN ŠNELLI

RtTUSED - SBKLUSTUFMSM

Kurikad on valmis ja mäng võib alata
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